
苟盛 履歷 

 
教育經歷  
2011/9 - 2016/1，中國科學院大學，地圖學與地理資訊系統，博士  

2014/4 - 2015/7，法國國家科研中心，天體物理與行星研究所，訪問博士生  

2008/9 - 2011/7，成都理工大學，應用數學，碩士  

2004/9 - 2008/7，成都理工大學，資訊與計算科學，學士 

  

工作經歷  
2022/4-至今，中國科學院地質與地球物理研究所，副研究員 

2016/3-2022/3，中國科學院空天資訊創新研究院，助理研究員 

2020/7-2022/1，澳門科技大學，博士後 

  

研究領域  
高光譜遙感資料處理與分析，遙感地質與深空探測  

 

科研專案  
1. 國家自然科學基金，火星克裡斯平原古代水環境演變歷史研究（42172265)，2022/01-2025/12，主持 

2. 國家自然科學基金，火星南部高地典型流域含水礦物高光譜反演與成因機制研究（41702354 )，

2018/01-2020/12，主持 

3. 澳門科技大學月球與行星科學實驗室開放課題，火星與地球類比區河網流域遙感探測與比較研究

（039/2013/A2），2017/01-2018/12，主持  
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Education backgrounds  
2011/09 - 2016/01, University of Chinese Academy of Sciences, Cartography and Geographic Information System, 

Ph.D.  

2014/04 - 2015/07, French National Research Center, Research Institute in Astrophysics and Planetology, visiting 

Ph.D candidate  

2008/09 - 2011/07, Chengdu University of Technology, Applied Mathematics, Master  

2004/09 - 2008/07, Chengdu University of Technology, Information and Computing Science, Bachelor  

 

Work experiences  
2022/04-present, Associate Researcher, Institute of Geology and Geophysics, Chinese Academy of Sciences  

2016/03-2022/03, Assistant Researcher, Aerospace Information Research Institute, Chinese Academy of Sciences 

2020/07-2022/01, Postdoctoral Research Fellow, Macau University of Science and Technology 

 

Research fields  
Hyperspectral data processing and analysis, remote sensing geology and deep space exploration  

 

Research projects  
1. National Natural Science Foundation of China. Evolution history of paleo-water environment in the Chryse 

Planitia, Mars. 2022/01-2025/12. PI  

2. National Natural Science Foundation of China. Hyperspectral retrieval and forming mechanism of aqueous 

minerals within representative drainage basins on Martian southern highlands. 2018/01-2020/12. PI  

3. Open Project of Lunar and Planetary Science Laboratory of Macau University of Science and Technology. 

Remote sensing detection and comparative study on valley networks between Mars and Earth. 2017/01-

2018/12. PI  
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